
 

1 
 

                                          P R O T O K Ó Ł    Nr V/18 
Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 1 lutego 2019r. 
 
Na sesji obecnych było 14 radnych wg listy obecności stanowiącej załącznik do 
protokołu. Sesja rozpoczęła się o godz. 10.00 i trwała do godz. 13.30   
 
Nieobecna : Ewa Golba 
 
Na wniosek radnego Jacka Chorostkowskiego minutą ciszy uczczono  śmierć 
zamordowanego samorządowca prezydenta Gdańska Pawła Adamowicza. 
Przewodniczący Rady odczytał uzasadnienie do tego wniosku. 
 

 
                                       Lista obecności radnych to zał.nr 1 do protokołu 

Ponadto w sesji udział wzięli: 
1.Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza, 
2.Marcin Koziński – sekretarz Gminy, 
3.Dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy z terenu Gminy Wąsosz. 
      
                                               Lista obecności stanowi zał.nr 2 do protokołu 
 
4. Sołtysi wsi. 
                                                Lista obecności sołtysów to zał.nr 3 do protokołu 
 
Razem w sesji udział wzięło 54 osób. 
      
Ad 1. Otwarcie sesji. 
 
„ Otwieram V sesję Rady Miejskiej Wąsosza”  tymi słowami obrady rozpoczął Pan 
Wiesław Stolicki Przewodniczący Rady, który poinformował, że na sesji  jest 14 
radnych co świadczy o prawomocności obrad. Na wstępnie przywitał P. Niedźwiedzia 
Burmistrza Wąsosza, M. Kozińskiego  sekretarza Gminy ,dyrektorów i kierowników 
zakładów pracy, przedstawicieli organizacji , sołtysów oraz publiczność. 
Potem stwierdził ,że porządek obrad otrzymali wszyscy . 
 
 
Wobec tego Przewodniczący Rady poddał  porządek obrad pod głosowanie imienne.  
                                                          Wykaz głosowania nr 1 stanowi zał.nr 4 
Rada przyjęła proponowany porządek obrad jednomyślnie 14 głosami „za”. 
 
P o r z ą d e k   o b r a d   s e s j i: 
1. Otwarcie sesji. 

2. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 

3. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmiany uchwały RM Wąsosza Nr XIX/136/16 z dnia 

28 czerwca 2016r w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

na terenie Gminy Wąsosz w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały RM Wąsosza nr 
XIX/133/16 z dnia 28 czerwca 2016r. i uchwały Nr XXII/151/16 z dnia 14 
października 2016r w sprawie Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku na 
Terenie Gminy Wąsosz. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie metody ustalania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wysokości tej opłaty i stawki za 
pojemnik. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad 
ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających 
schronienia osobom bezdomnym. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznawania pomocy w formie zasiłku 
celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
programem „Posiłek w domu i w szkole” 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia 
bonifikaty od zapłaty za przekształcenie prawa użytkowania wieczystego 
gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności tych 
gruntów. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad 
sołeckich. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 
2019r. 

13.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy Komisji 
Stałych na 2019r. 

14.  Informacje Przewodniczącego Rady. 
15.  Wolne głosy i wnioski. 
16.  Zamknięcie sesji.                 

 
                                                                 Porządek to zał. nr 5 do protokołu 
 

Ad 2.    Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi. 
 
Pan Przewodniczący obrad odczytał odpowiedzi na interpelacje zgłoszone pisemnie 
w okresie międzysesyjnym. 
Odpowiedź dla p. Zb. Lasaka  w sprawie składowiska odpadów w Rudnej Wielkiej- 
Interpelację radnego Skibniewskiego odnośnie przekształcenia ulicy Junaków w 
drogę jednokierunkową  oraz odpowiedź Burmistrza Wąsosza w tej sprawie bo gmina 
zleci przeprowadzenie zmiany organizacji ruchu. 
Interpelację radnego Skibniewskiego w sprawie utwardzenia drogi do posesji Nr 
10,11d,11e,11g w m. Górka Wąsoska oraz odpowiedź Urzędu w tej sprawie. 
Przewodniczący Rady odczytał pismo pracowników zakładu składowiska odpadów w 
Rudnej Wielkiej a mianowicie zapytania w stosunku do radnego Lasaka w obawie o 
utratę pracy. 
Kolejne interpelacje dotyczyły : 
Interpelacja  p. Ewy Dąbek w sprawie  założenia drugiego punktu świetlnego przy 
garażach w kierunku amfiteatru przy ul. Kolejowej 22A. 
Interpelacja Renaty Czaja o  dojście do marketu Biedronka oraz oświetlenie tego 
podcinka drogi. 
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Interpelacja Jolanty Maślejak w sprawie  wycięcia krzaków na drodze Drozdowice M- 
Drozdowice W, przykrycie studzienki kanalizacji burzowej, zamontowanie lustra na 
skrzyżowaniu  koło świetlicy. 
 
Następnie radny Jacek Chorostkowski  złożył interpelację w sprawie prowadzonego 
audytu w gminie Wąsosz zadając kilka pytań w tej sprawie. 
 
Potem radny Rapior Andrzej złożył interpelację dotyczącą utwardzenia drogi przy ul. 
1Maja 26 ( odcinek drogi za blokiem Nr 26 a gazownią ) 
Czy będzie wykonywana w 2019r. droga Chabrowa i Rumiankowa w Wąsoszu.  
 
Radny Lasak Zbigniew – zapytał czy dopuszcza pan Przewodniczący Rady 
możliwość ustosunkowania się do odpowiedzi na interpelację. 
 
Przewodniczący  Rady udzielił głosu radnemu Lasakowi , który poinformował 
zebranych ,że złożył interpelację w sprawie wizyty radnych na składowisku , która to 
wizyta został zaplanowana na 25 stycznia 2019r.  Chemeko udzieliło odpowiedzi, że 
wizyta radnych może się odbyć, ale bez radnego Lasaka.  Radny Lasak powiedział 
„Otrzymałem od Przewodniczącego pismo ,że rada uda się na składowisko w dniu 25 
stycznia b.r. ale bez mojej obecności . Pan Przewodniczący przychylił się na warunki 
Chemeko , a jako Przewodniczący Rady nie powinien zaakceptować postawionych 
warunków . Pojechaliście państwo  na składowisko i włodarz pokazał wam to co 
chciał pokazać. Pan Jagiełło  rozdał radnym prezenty i po powrocie radnych, radny 
Rapior wręczył mi  torbę –suwenir  z życzeniami wszystkiego najlepszego z okazji 
moich urodzin ,które mam w listopadzie . Wobec tego ,że nie splamiłem się 
przyjmowaniem jakichkolwiek prezentów oddaję ten suwenir na ręce pana 
Przewodniczącego . Jako mieszkaniec mam prawo chronić środowisko i na pismo 
pracowników składowiska  to odwracam pytanie dlaczego nie mogę walczyć o 
ochronę środowiska ? . Od początku byłem przeciwny budowie wysypiska, ale było 
jak było miało być składowisko 10,32 ha  i koniec, następnie  rekultywacja i do 
widzenia,  dlatego jest moje takie stanowisko. 
 
Na zgłoszone interpelacje Burmistrz ustosunkuje się pisemnie w ustawowym 
terminie. 
 
Ad 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Pan Przewodniczący obrad  poinformował, że protokół z IV sesji Rady Miejskiej 
Wąsosza z dnia 28 grudnia 2018r.  był wyłożony do wglądu radnych. Nikt z radnych 
nie wniósł zastrzeżeń. Wobec tego Przewodniczący poddał pod głosowanie imienne 
przyjęcie protokołu  Nr IV/18. 
 
                                                     Wykaz głosowania nr 2 stanowi zał.nr 6 
 
Przewodniczący obrad stwierdził  przyjęcie  14 głosami „za” protokołu nr IV/18 z sesji 
Rady Miejskiej Wąsosza. 
 
Ad 4 . Informacja o pracy Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
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Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza przedstawił informację o swojej pracy w 

okresie od  28  grudnia 2018r do 1 lutego 2019r. W tym czasie wydano 16  

Zarządzeń Burmistrza Wąsosza. Zarządzeniem z dnia 3 stycznia 2019 r.  

przeznaczono do sprzedaży w trybie bezprzertargowym nieruchomość gminną  na 

rzecz dotychczasowych najemców   tj. lokal mieszkalny nr 7 położony w budynku nr 

28 w Wiewierzy.  Zbycie lokalu następuje wraz z udziałem w części wspólnej 

budynku i gruncie. Wartość rynkowa lokalu 76.490 zł .Dnia 10 stycznia 2019 ustalony 

został harmonogram wypłat wynagrodzeń  pracowników na rok 2019 oraz 

wprowadzono zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2019r . Zmiany budżetu 

wprowadzono na wniosek kierowników referatów Urzędu Miejskiego Wąsosza gdzie 

dokonano przesunięć w planach finansowych w celu zabezpieczenia  prawidłowości 

realizowanych wydatków bieżących w dziele administracji publicznej jak też  w  

oświacie i wychowaniu. Zarządzeniem z dnia 16 stycznia 2019r dokonano 

upoważnień sekretarza , skarbnika gminy i kierowników referatów do podpisywania 

decyzji administracyjnych ,umów i pism. Również 16 stycznia b.r. wydano 

Zarządzenia w zakresie mienia komunalnego, a mianowicie : 

-przeznaczenia do sprzedaży w trybie przetargowym nieruchomości gruntowej 

zabudowanej tj. działki nr 707/5  o pow. 0,0703 ha położonej w obrębie Wąsosza -

cena  nieruchomości 12.254,50 zł 

-przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej Nr dz. 707/6 

o pow.0,1413 ha w obrębie Wąsosza . Cena nieruchomości  23.561,50 zł 

-przeznaczenia do sprzedaży  w trybie przetargowym nieruchomości gruntowej tj. 

działki nr 707/7 o pow. 0.1129 ha położonej w obrębie Wąsosza. Cena  

nieruchomości  18.933,50 zł 

- przeznaczenia do sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego 

najemcy lokalu mieszkalnego nr 8 wraz z udziałem w częściach wspólnych budynku i 

w gruncie położonego w budynku nr 36A w Kamieniu Górowskim, 

-ponownego ogłoszenia do sprzedaży działki niezabudowanej nr 93/4 o pow. 0,2711 

ha położonej w obrębie m. Chocieborowice. Cena nieruchomości to 50.026 zł 

- przeprowadzenia w dniu 19 lutego 2019r. trzeciego przetargu ustnego 

nieograniczonego na sprzedaż nieruchomości zabudowanej w granicach działki nr 

21/2 o pow. 0,0686 ha położonej w Kowalowie . Cena  wywoławcza ustalona została 

na kwotę 7.000 zł,  a wadium 100 zł, 

-przeprowadzenia  w dniu 26 lutego 2019r trzeciego ustnego ograniczonego 

przetargu na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej  działki nr 144 o pow. 0,11 ha 

położonej w Świniarach. Cena wywoławcza 12.000 zł,  a wadium określono w 

wysokości  1.200 zł, 

- przeprowadzenia  w dniu 19 lutego 2019r. przetargu  ustnego nieograniczonego na 

sprzedaż nieruchomości w granicach działki nr 672/2 o pow. 0,1816 ha położonej w 
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Czeladzi Wielkiej. Cena wywoławcza ustalona została w wysokości 41.554,50 zł i 

wadium 4.000 zł. Zarządzeniami z dnia 17 stycznia 2019r. postanowiono sprzedać w 

drodze przetargu ustnego nieograniczonego samochód pożarniczy FS-Lublin Żuk A-

15 wyprodukowany w 1973 stanowiący własność gminy. Cena wywoławcza w kwocie 

3.200 zł i wadium 320 zł  oraz samochód pożarniczy FS-Lublin  Żuk A15M  

wyprodukowany w 1974r. Cena wywoławcza 2.500 zł  i wadium  w kwocie 250 zł. 

Dnia 17 stycznia 2019r. ustalono minimalną miesięczną stawkę czynszu za  

dzierżawę gruntów położonych na terenie m i g wykorzystywanych do działalności 

telekomunikacyjnej w dziedzinie telefonii komórkowej w wysokości  6,12 zł + Vat za 

1m2 gruntu. Nowa stawka obowiązywać będzie od 1 lutego 2019r. Zarządzeniem z 

dnia 18 stycznia 2019r. postanowiono wydzierżawić w drodze bezprzetargowej na 

okres 3 lat na cele rolne  część działki niezabudowanej nr 195/1 o pow. 0,45 ha w 

obrębie Wąsosza, działkę niezabudowaną   nr 148/8 o pow. 0,1271 ha położoną w 

Pobielu oraz część działki niezabudowanej nr 115 o pow. 2,76 00 ha położonej w m. 

Świniary. 

                                                                Informacja to zał. nr 7 

Informacje dodatkowe  Burmistrza: 

Ogłoszony został nabór na dwa stanowiska urzędnicze : inspektor ds. zamówień 

publicznych. Wpłynęły 2 oferty i w wyniku konkursu ofert wybrana została p. Joanna 

Pawliczak  na stanowisko zamówień publicznych od dnia 15 stycznia b.r., która 

pracowała już w Urzędzie dlatego ogłoszono kolejny nabór na jej stanowisko. Do 

konkursu stanęło 4 kandydatów i w wyniku odbytego konkursu przyjęta została p. 

Łuczak Kamila, która ponadto zajmować się będzie  od 1 lutego pozyskiwaniem 

środków unijnych oraz  innymi sprawami takimi jak azbest , sprawy śmieci. 

Ogłoszono też konkurs na  stanowisko urzędnicze a mianowicie na zastępcę 

kierownika Urzędu Stanu Cywilnego. Oferty na to stanowisko wpływają na bieżąco, a 

konkurs zostanie rozstrzygnięty 6 lutego 2019r. 

Ponadto Burmistrz poinformował ,że w tym okresie odbył kilka wizyt i tak: 
Był na spotkaniu w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad we Wrocławiu  i z 
p. Dyrektor Markowską  rozmawiał w kwestii potrzeby  budowy obwodnicy Wąsosza 
oraz o możliwości budowy chodnika  na ul. Kolejowej od mostu rzeki Barycz do byłej 
stacji PKP, rozmawiał o przebudowie wodociągu na odcinku od ul. Sienkiewicza do 
końca ul. Rawickiej przy przebudowie drogi DK36 ponieważ jest tam stary 100 letni 
wodociąg i dochodzi do ciągłych awarii. Rozmawiał o możliwości użyczenia lub innej 
formie przejęcia parkingów w rynku celem ustawienia parkometrów, które zwolniłyby 
kilka miejsc ponieważ obecnie służą jako parking całodobowy dla osób które 
dojeżdżają gdzieś do pracy. Na wszystkie te tematy jest akceptacja p. Dyrektor  , 
chociaż formy realizacji są różne ponieważ niektóre można załatwić szybciej, a 
niektóre będą wymagały dłuższego czasu. Zadeklarowana została forma partycypacji 
ze strony gminy a więc zadania mogą być szybciej realizowane. Burmistrz spotkał się 
też z p. Starostą Powiatu Górowskiego i rozmawiał w sprawie utworzenia 
Publicznego Liceum Ogólnokształcącego ponieważ na dzisiaj prowadzone jest takie 
liceum przez Stowarzyszenie nie za bardzo może być finansowane ze środków 
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gminnych . Z panem Starostą ustalił, że taki projekt uchwały wprowadzi pod obrady 
sesji powiatowej, gdzie powiat górowski pozwoli Gminie Wąsosz takie liceum 
otworzyć. Gmina wówczas byłaby organem prowadzących natomiast władze 
Stowarzyszenia muszą to istniejące liceum wygasić i wówczas uczniowie przejdą do 
Publicznego Liceum założonego przez Gminę. Forma i profil  tego liceum, miejsce 
prowadzenia i kadra nauczycielska się nie zmieni lecz tylko zmieni się sposób 
zarządzania liceum. W przyszłości planuje stworzyć zespół szkół ze szkołą 
podstawową i liceum co część kosztów zminimalizuje. Potrzeba jest tylko tego, aby 
był nabór do tego liceum.  
Kolejna informacja dotyczy tego, że gmina jest na etapie finalizowania umowy  
aplikacji „Blisko” gdzie mieszkańcy będą otrzymywać różne informacje z gminy  o 
zagrożeniach, która ma działać od 15 lutego b.r. 
Dyskusja :  

Radny Andrzej Rapior – od wojny była zawsze jedna osoba w USC Wąsosz i 

dawała sobie radę nie wiem jaki jest sens tworzenia dodatkowego stanowiska? 

Pan Marcin Koziński – sekretarz gminy- stanowisko z-cy kierownika USC jest 

określone w ustawie prawo o aktach stanu cywilnego. To stanowisko obecnie 

wykonywał sekretarz gminy dodatkowo. To stanowisko jest potrzebne w przypadku 

nieobecności Kierownika USC by wydawać akty stanu cywilnego na bieżąco, aby 

interesanci nie musieli czekać. To stanowisko w ½ będzie zastępowało kierownika 

USC a w ½ będzie zajmowało się sprawami meldunkowymi ponieważ od dzisiaj nie 

ma tam już pracownika. 

Pan Burmistrz nadmienił, że poprzedniemu pracownikowi  zajmującemu się 

sprawami meldunkowymi skończyła się umowa ,której dalej  nie przedłużono. 

Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice zwrócił uwagę w sprawie kilku 

nierozstrzygniętych przetargów na działkę w Chocieborowicach . Jego zdaniem   

brak zainteresowanych wynika z tego, że cena za tą działkę jest za wysoka. 

Pan Burmistrz stwierdził, że po tym przetargu cena zostanie obniżona.  

Ad 5 . Rozpatrzenie projektu uchwały zmiany uchwały RM Wąsosza Nr 

XIX/136/16 z dnia 28 czerwca 2016r w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług na terenie Gminy Wąsosz w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

 
Projekt uchwały omówił p. M. Koziński – sekretarz Gminy , który poinformował ,że 
zmiana tej uchwały ma związek z tym ,że został zmieniony od 1 stycznia 2019 r. 
obowiązek  odbioru odpadów a mianowicie segregacji odpadów gdzie weszły dwie 
dodatkowe frakcje  . Do końca 2018r obowiązywała 3 letnia umowa na odbiór 
odpadów. Za to ,że mieszkaniec płaci za odbiór odpadów komunalnych gmina musi 
odebrać śmieci. Weszły dwie dodatkowe frakcje  i są segregowane odpady na : 
papier, szkło metale i tworzywa sztuczne, odpady biodegradowalne i odpady 
zmieszane . Nie ulega zmianie sposób częstotliwości odbioru tych odpadów.  Od 
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stycznia 2019 r. zmieniła się kwota z tytułu zagospodarowania odpadów . Gmina ma 
obowiązek odebrać każdą ilość odpadów od mieszkańców. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
Dyskusja : 
 
Radny J. Chorostkowski- na posiedzeniu Komisji dyskutowaliśmy na temat odbioru 
śmieci,  ale umknęło mojej uwadze to jak będzie wyglądał odbiór odpadów na  
placach zabaw, boiskach, przystankach ?. Od mieszkańców pytanie czy będą 
zawierane nowe umowy czy należy składać deklaracje ? Co z mieszkańcami , którzy 
składali wnioski do Urzędu ,że mają swoje kompostowniki i składują tam odpady 
organiczne? Czy docelowo pozostawiamy worki na te dwie frakcje czy mieszkańcy 
mają sami kupować kosze ? 
 
P.M.Koziński –  sekretarz Gminy – za tereny publiczne gminne  odpowiada  gmina i 
place zabaw oraz inne miejsca publiczne będą obsługiwane tak jak do tej pory. 
Gmina nie przewiduje zakupu pojemników dla mieszkańców.  Burmistrz wyszedł z 
propozycją, aby usprawnić odbiór tych dwóch frakcji dlatego są  przekazywane worki 
dla mieszkańców .Jeżeli chodzi o kompostowniki to chwała tym co to mają bo mogą 
je wykorzystywać. Jeżeli chodzi o składanie deklaracji to dotyczy to wyłacznie tych, 
którzy  zmieniają zasady z niesegregowanych odpadów na segregowane, a w innych 
przypadkach nie składa się deklaracji. 
Do żółtego pojemnika należy wrzucać – tworzywa sztuczne i metale, 
Do brązowego – odpady biodegradowalne, 
Do niebieskiego – papier, 
Do zielonego – szkło kolorowe, 
Do czarnego – odpady pozostałe zmieszane. 
 
Pani Różycka mieszkanka Rudnej W. – a co robić z azbestem ? 
 
P.M. Koziński –sekretarz gminy – azbest jest odpadem niebezpiecznym . Azbestu 
nie odbieramy. Składowiska do tego rodzaju odpadów są w  najbliższej odległości w 
Wałbrzychu oraz Trzemesznie. Azbest winien być złożony na palecie , owinięty 
czarną folią i w ramach programu usuwania azbestu odebrany przez stosowną firmę. 
Gmina co roku organizuje odbiór odpadów zawierających azbest co jest  bezpłatne.  
 
Radny Lasak Zbigniew  – a co ze zdjęciem azbestu ? 
 
P.M. Koziński sekretarz gminy – samemu nie można zdejmować materiałów 
zawierających azbest lecz musi to zrobić specjalistyczna firma, która ma stosowne 
wyposażenie i odpowiednie procedury do jego zdjęcia. Polska ma czas do 2032r na 
usunięcie wyrobów zawierających azbest. 
 
Następnie Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 
imienne Rady 
 

Głosowało 14 radnych. 

                                                  Wykaz głosowanie Nr 3 to zał. Nr 8 do protokołu. 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr V/22/19  jednomyślnie 14 głosami 

„za” w sprawie zmiany uchwały RM Wąsosza Nr XIX/136/16 z dnia 28 czerwca 

2016r w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług na terenie 

Gminy Wąsosz w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

 

                                                                 Uchwała Nr V/ 22 /19 to zał. nr  9 

Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały RM Wąsosza 
nr XIX/133/16 z dnia 28 czerwca 2016r. i uchwały Nr XXII/151/16 z dnia 14 
października 2016r w sprawie Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku na 
Terenie Gminy Wąsosz. 

Pan Przewodniczący obrad udzielił głosu dla M. Kozińskiego – sekretarzowi Gminy, 
który omówił projekt uchwały. Jest to druga uchwała zmieniana ze względu na 
wprowadzenie  dodatkowych dwóch frakcji. Punkt selektywnego zbierania odpadów 
komunalnych będzie przyjmować następujące odpady : papier, szkło, metal, 
tworzywa sztuczne , bioodpady,  zużyte  baterie i akumulatory ,meble i odpady 
wielkogabarytowe , zużyte opony , przeterminowane leki i chemikalia , odpady 
budowlane i rozbiórkowe. Te odpady mieszkaniec  sam może dostarczyć na 
składowisko. Regulamin wskazuje ogólną częstotliwość odbioru odpadów . Odpady 
zbierane nieselektywnie ( zmieszane ) odbierane są: 
- w mieście Wąsosz – nie rzadziej niż raz w tygodniu, 
 -w miejscowościach wiejskich – nie rzadziej niż raz w miesiącu, 
Odpady zbierane selektywnie odbierane są: 
- odpady z papieru odbierane są co najmniej 1 raz w miesiącu, 
- odpady szkło odbierane są 1 raz na dwa miesiące; 
- odpady metale i tworzywa sztuczne odbierane są co najmniej 1 raz w miesiącu, 
- odpady ulegające biodegradacji ze szczególnym uwzględnieniem bioodpadów 
odbierane są co najmniej 1 raz w miesiącu, 
- odpady wielkogabarytowe odbierane są co najmniej 2 razy w roku; 
- odpady elektryczne i elektroniczne odbierane są co najmniej 2 razy w roku; 
- odpady budowlane i rozbiórkowe będą odbierane na indywidualne zgłoszenie.  
 
Pan Robert Szyjka – przew. Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  wyraził 
pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 
 
Dyskusja :  
 
Radna Renata Czaja – jestem Zarządcą wspólnoty mieszkaniowej  i proszę  o 
wyjaśnienie czy do tych koszy siatkowych będą wrzucane butelki plastikowe ? 
 
P. M. Koziński – sekretarz - Tak 
 
Następnie Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie 
imienne Rady. 
                                    Wykaz głosowania nr 4 stanowi zał. nr  10. 
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Głosowało 14 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr V/23/19  jednomyślnie 14 głosami 
„za” w sprawie zmiany uchwały RM Wąsosza nr XIX/133/16 z dnia 28 czerwca 
2016r. i uchwały Nr XXII/151/16 z dnia 14 października 2016r w sprawie 
Regulaminu Utrzymania Czystości i Porządku na Terenie Gminy Wąsosz. 

 
                                     Uchwała Nr V/23/19 stanowi zał.nr 11 do protokołu. 
 
Przerwa 11.25 – 11.30 

Ad 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie metody ustalania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wysokości tej opłaty i stawki za 
pojemnik. 

Przewodniczący obrad zwrócił się o przedstawienie projektu uchwały do  p. Marcina 
Kozińskiego –sekretarza gminy , który na początku sprostował sprawę deklaracji . 
Poinformował , że ustawa dopuszcza taką możliwość, że  Urząd poinformuje 
mieszkańców o zmianie stawki dlatego żadnych deklaracji nie trzeba będzie składać. 
Następnie omówił projekt trzeciej uchwały, który uwzględnia metodę naliczania  
opłaty w zależności od osób zamieszkujących daną nieruchomość. Następnie 
przedstawił proponowane stawki. Jesteśmy zmuszeni, aby opłatę za odpady 
nieznacznie zwiększyć i tak :Za odpady niesegregowane  proponowana stawka 
opłaty za gospodarowanie odpadami  w wysokości 20 zł miesięcznie od jednego 
mieszkańca zamieszkującego nieruchomość położoną poza obrębem geodezyjnym 
miasta Wąsosza. Stawka w wysokości 25 zł miesięcznie od jednego mieszkańca 
zamieszkującego nieruchomość położoną w obrębie geodezyjnym miasta Wąsosza. 
Stawkę w wysokości 16 zł miesięcznie od jednego mieszkańca zamieszkującego 
nieruchomość położoną w miejscowości Rudna Wielka, Rudna Mała, Sułów Wielki i 
Wiewierz. Odpady segregowane w wysokości 11 zł miesięcznie od jednego 
mieszkańca zamieszkującego nieruchomość położoną poza obrębem geodezyjnym 
miasta Wąsosza. W wysokości 14 zł miesięcznie od jednego mieszkańca 
zamieszkującego nieruchomość położoną w obrębie geodezyjnym miasta Wąsosza,  
w wysokości 7 zł miesięcznie od jednego mieszkańca zamieszkującego 
nieruchomość położoną w miejscowości Rudna Wielka, Rudna Mała, Sułów Wielkii 
Wiewierz.. Proponuje się  stawki w przypadku nieruchomości niezamieszkałych, bądź 
tam gdzie jest prowadzona działalność gospodarcza następujące stawki  za pojemnik 
dla odpadów segregowanych: 

a) o pojemności 7 000 l – w wysokości 980 zł, 
b) o pojemności 1 100 l – w wysokości 180 zł, 
c) o pojemności 120 l – w wysokości 52 zł, 
d) o pojemności 110 l – w wysokości 45 zł. 
Za odpady komunalne zbierane i odbierane w sposób selektywny proponuje się 
stawki  za pojemnik : 
a) o pojemności 7 000 l – w wysokości 490 zł, 
b) o pojemności 1 100 l – w wysokości 90 zł, 
c) o pojemności 120 l – w wysokości 13 zł, 
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d) o pojemności 110 l – w wysokości 12 zł. 
 

Pan Robert Szyjka – przew. Komisji  poinformował ,że Komisja Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska  pozytywnie zaopiniowała  projekt tej uchwały. 
 
 

Komisja Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała  projekt 
tej uchwały stwierdziła Renata Czaja – Przewodnicząca Komisji.. 
 
Dyskusja: 
Radny Lasak Zbigniew – głosy mieszkańców są takie w Rudnej W. , Sułowie W. i 
Wiewierzy, że proponowane stawki odbiją się na budżetach domowych  większości 
mieszkańców. Sugestia mieszkańców jest taka aby przedstawić propozycję i zmienić 
metodę  do naliczania odpłatności za odpady. Przeprowadzić selekcję wstępną  do 6 
mega dżuli  suchej masy. 
W związku z tym składam wniosek formalny o zmianę metody zagospodarowywania 
śmieci poprzez zmniejszenie masy tych odpadów. 
 
Pan M. Koziński – sekretarz Gminy – myślałem o propozycji, którą pan 
przedstawiał,  ale moim zdaniem jest to problem  przede wszystkim natury formalnej i 
czasowej, żeby  móc cokolwiek zrobić z odpadami poza RIPOK-iem  to należy 
znaleźć miejsce do tego celu. Miejsce można wskazać do tego celu, ale to wiąże się 
z wejściem w  ustawę o udostępnieniu  informacji o środowisku jego ochronie, 
udziale społeczeństwa w ochronie środowiska i ocenie oddziaływania na środowisko. 
Jakiekolwiek przedsięwzięcie związane z odpadami  wymaga uzyskania decyzji  o 
środowiskowych uwarunkowaniach, i główny problem jest taki, że  gmina z urzędu 
nie może wydać takiej decyzji. Jak realizujemy inwestycję gminną w postaci budowy 
boiska sportowego to  tam jest potrzebna tylko decyzja  o warunkach zabudowy i 
burmistrz z urzędu może wszcząć postępowanie  i wydać taką decyzję . Przy 
realizacji  kanalizacji sanitarnej to najpierw musimy uzyskać decyzje środowiskową 
następnie  o warunkach zabudowy i tutaj burmistrz nie może z urzędu wydać takiej 
decyzji. Czas wydania tych decyzji jest czasochłonny i należałoby  to zweryfikować 
czy takie zamierzenie byłoby zgodne z wojewódzkim planem gospodarki odpadami. 
Na tą chwilę te przedstawione stawki wynikają z wyliczenia ilości osób 
zamieszkujących teren gminy, stawki którą gmina musi zapłacić za odbiór i utylizację 
tych odpadów, które pozwolą zbilansować po stronie dochodów i wydatków ten 
system gospodarowania odpadami . Gmina nie może finansować tej działalności z 
innych źródeł . Mamy podpisaną umowę w wyniku przetargu w tej sprawie i musimy 
ją zrealizować stąd pozostawienie stawek na dotychczasowym poziomie i 
przeprowadzenie  całego tego procesu administracyjnego żeby zrealizować punkt 
selektywnego przetwarzania odpadów nie zbilansuje nam całego systemu.   
 
Pan radny  Lasak – to można sprawdzić , ale pana wypowiedź sugeruje  nie 
podejmować tematu .Jak dobrze pamiętam Chemeko podniosło  stawkę z 36.000 zł o 
100% i to spowodowało podwyżkę kosztów. Jak się odbiją te stawki za odbiór śmieci 
na zadłużeniu podatników,  a więc czy zwiększy się zadłużenie czy też zmniejszy? 
 
Pan M. Koziński – sekretarz Gminy-  należałoby ocenić poziom tych zaległości. 
System działa od 2013r i co roku jest 1mln zł po stronie dochodów i wydatków i  tak 
jest w 2014, 2015, 2016, 2017 i w 2018- jest 6 mln zł, a zaległości w tej opłacie 
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wynoszą 40.000 zł. Zawsze z każdym podatkiem jest tak ,że znajdzie się ktoś który 
nie będzie płacił podatku. Od tego są instrumenty na ściąganie tej opłaty i na dzisiaj 
jest podpisane porozumienie z Naczelnikiem Urzędu Skarbowego na egzekucję tych 
należności. My to cały czas analizujemy i sprawdzamy kto sprawniej wykonywałby tą 
rolę egzekutora czy Naczelnik Urzędu Skarbowego czy też Burmistrz. 
 
Pani Bogusława Lorenc – sołtys wsi Wrząca Wielka – mam pytanie czy ci, którzy 
zapłacili już za kilka miesięcy z góry będą musieli wyrównać stawkę w nowej 
wysokości czy też nie ? 
 
Pan M. Koziński – sekretarz Gminy – tak, będzie musiał wyrównać. 
 
Pani Różycka – zam. Rudna Wielka – ja zawierałam umowę ,że Rudna nie będzie 
miała pobieranej opłaty za śmieci , a musimy płacić . Kto za mnie decyduje ? 
 
Pan M. Koziński – sekretarz Gminy – system – ustawa o utrzymaniu porządku i 
czystości w gminach zobowiązuje wszystkich do ponoszenia opłaty za odbiór śmieci  
i nie ma takiej możliwości żeby część grupy zwolnić z opłaty. Gdybyśmy nie pobierali 
opłaty od części mieszkańców to byłoby to naruszenie dyscypliny finansów 
publicznych . Różnicujemy tą opłatę ze względu na odległość mieszkańców od 
składowiska odpadów . 
 
Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice-   nawet najdłuższa droga 
zaczyna się od małych kroków. Jak długo mamy czekać ? Więc ja myślę ,że warto 
pomyśleć na zapas bo być może nie dojdzie do rozbudowy składowiska. To nie jest 
tak ,że zamkną Chemeko i  będzie koniec. Wiadomo, że wybudowanie stacji 
przeładunkowej to wymaga czasu i jest to proces długofalowy . Mamy taką spółkę 
która taki wniosek może złożyć i taką instalację otworzyć , a część odzyskanych 
odpadów jeszcze można sprzedać. Inne gminy tak robią i mają z tego niezły 
pieniądz. My założyliśmy Stowarzyszenie Piękny Wąsosz które będzie się zajmowało 
głównie ochroną środowiska szczególnie w naszej gminie i my taki wniosek złożymy 
do Gminy. 
 
Pan M. Koziński – sekretarz Gminy- nie wykluczałem żadnej możliwości  w swojej 
wypowiedzi i ewentualności podjętych działań .Chciałem przekazać moje wątpliwości 
i rozterki dotyczące procedury typowo administracyjnej. 
 
 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję i poddał wniosek formalny radnego Lasaka 
pod głosowanie imienne radnych. 
 
 
Za wnioskiem radnego Lasaka głosowało 2 radnych  , 12  było przeciw , 
wstrzymujących nie było .Wobec tego Rada  nie przyjęła wniosku radnego Lasaka o 
zmianę metody naliczania odpłatności za odpady. 
 
                                     Wykaz głosowania Nr 5 stanowi zał. nr  12 do protokołu. 
  
 Wobec powyższego Pan Przewodniczący odczytał projekt uchwały  i poddał pod 
głosowanie imienne Rady. 
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                                      Wykaz głosowania Nr 6 stanowi zał. nr  13 do protokołu. 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła 13 głosami „za”  przy 1”przeciw” uchwałę  Nr 
V/24/19 w sprawie metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz wysokości tej opłaty i stawki za pojemnik. 
 
                                                               Uchwała Nr V/24/19 to zał. nr 14 
 
Ad 8. Rozpatrzenie projektu uchwały ustalenia szczegółowych zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających 

schronienia osobom bezdomnym. 

Pan M. Koziński sekretarz Gminy omówił projekt uchwały w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia 

udzielających schronienia osobom bezdomnym. Jest to projekt autorstwa Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Wąsoszu. Wszędzie tam gdzie jest w projekcie uchwały  zapis 

„schronisko”  należy zmienić na „ośrodek wsparcia”. W tej uchwale chodzi o to ,że 

osoba bezdomna może skorzystać z ośrodka wsparcia,  który udziela schronienia , 

ale taka osoba nie musi być bez żadnego dochodu i wówczas winna za ten pobyt 

ponieść koszty. Jeżeli dochód tej osoby nie przekracza kryterium dochodowego to za 

taki pobyt nie płaci nic. Jeżeli  przekracza powyżej 100-150 % to ponosi 40 % 

odpłatności ,  powyżej 250 % to ponosi koszt w wysokości 80% do 100 % za pobyt. 

Jeżeli jest to osoba bezdomna, która mieszka w rodzinie  i dochód na tą osobę nie 

przekracza 528 zł , to może skorzystać nieodpłatnie z ośrodka wsparcia  natomiast  

osoba w rodzinie  która zarabia ok. 2000 zł wtedy zapłaci  do 80 do 100 % kosztów. 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Opieki Społecznej  poinformowała p. Ewa 

Dąbek – przew. komisji , że komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt tej uchwały. 

Dyskusja : 

Radny Jacek Chorostkowski- jaka jest definicja bezdomności ? 

Pani Lucyna Ciszewska –kierownik OPS Wąsosz wyjaśniła , że osoba bezdomna 

nie posiada mieszkania i nie ma meldunku.  Najczęściej  jest to osoba która przebywa 

na działkach lub  w szopach.  

Radny Jacek Chorostkowski-  czy osobą bezdomną w gminie Wąsosz może być 

osoba z Gdańska ? 

Pani Lucyna Ciszewska –kierownik OPS Wąsosz -Osoba z innej gminy może być 

bezdomną w gminie Wąsosz lecz koszt za tego obywatela ponosi gmina, w której ta 

osoba miała ostatni meldunek. 

Pani Irena Wachowiak – radca prawny – w uchwale uwzględniliśmy datę wsteczną 

wejścia w życie tj. od 1 stycznia 2019r. ale mam nadzieję ,że Nadzór Wojewody tego 

nie zakwestionuje ponieważ jest to korzystna uchwała . 
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Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały  i poddał pod głosowanie 
imienne  Rady. 
 
                                      Wykaz głosowania Nr 7 stanowi zał. nr  15 do protokołu. 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła  14 głosami „za” , 0 „przeciw” 0 „wstrzymujących 

się”  uchwałę  Nr V/25/19   w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia udzielających schronienia osobom 

bezdomnym. 

                                                               Uchwała Nr V/25/19 to zał. nr 16 
 

Ad 9.     Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznawania pomocy w formie zasiłku 
celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
programem „Posiłek w domu i w szkole na lata 2019- 2023” 

Pan M. Koziński – sekretarz gminy  omówił projekt uchwały w tej sprawie. Nadmienił 
,że  do tej pory działał  program  żywnościowy „pomoc  państwa w zakresie 
dożywiania”, który został uchylony i  Rada Ministrów uchwaliła  nowy program 
„posiłek w domu i w szkole na lata 2019-2023”. W związku z tym konieczne jest 
podjęcie uchwały w tej sprawie i proponowane jest podwyższenie kryterium 
dochodowego do 150 %,  a wówczas będzie mogło skorzystać z tej formy pomocy 
więcej osób. 

Pani Ewa Dąbek – przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Opieki 

Społecznej  poinformowała, że komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt tej uchwały 

Dyskusji  -brak  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały  i poddał pod głosowanie imienne rady. 
 
                            Wykaz głosowania Nr 8 stanowi zał .nr  17 do protokołu. 
 
Głosowało 14 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła  jednomyślnie  14 głosami „za” , 0 „przeciw” 0 
„wstrzymujących się”  uchwałę  Nr V/26/19 w sprawie podwyższenia kryterium 
dochodowego uprawniającego do przyznawania pomocy w formie zasiłku 
celowego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
programem „Posiłek w domu i w szkole na lata 2019- 2023” 

 
                                                 Uchwała V/26/19 to zał. nr 18 
 
Ad 10 .Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia warunków 
udzielenia bonifikaty od zapłaty za przekształcenie prawa użytkowania 
wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności 
tych gruntów. 
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Pan Przewodniczący Rady udzielił głosu Burmistrzowi , który przedstawił uchwałę w 
tej sprawie zgłaszając autopoprawkę wynikłą na posiedzeniu wspólnym komisji do § 
1 pktu 1 zamiast 60 %  winno być 80 % zgodnie z wnioskiem radnego J. 
Chorostkowskiego. W użytkowaniu wieczystym gmina posiada trochę gruntów . 
Przekształcenia będą prowadzone w prawo własności, gdzie doszła kompetencja dla 
rady, która może wprowadzić bonifikaty przy przekształceniu. Propozycja  jest 80 % 
bonifikaty w przypadku gdy opłata zostanie wniesiona w  pierwszym roku, 50 % w 2 
roku , 40 % w 3 roku,  30 % w 4 roku , 20 % w 5 i 10 % w 6 roku. Opłata ta jest 
obliczana na podstawie algorytmu , który uwzględnia zarówno długość trwania 
użytkowania wieczystego i  wartość nieruchomości .  Dotyczy to przekształcenia 
lokali mieszkalnych jednorodzinnych  lub spółdzielni mieszkaniowych będących 
właścicielami budynków mieszkalnych i lokali mieszkalnych . Ta bonifikata w 
wysokości 80 % będzie zachętą do tego, aby tych użytkowań było jak najmniej. 
 
Komisja Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego pozytywnie zaopiniowała  projekt 
tej uchwały. 
 
Dyskusja : 
Radny  J. Chorostkowski -  czy to jest dochód gminy ?  czy nasze spółdzielnie 
mieszkaniowe mają już to przekształcenie ?  
 
Pan Burmistrz – z tego co pamiętam Spółdzielnia Mieszkaniowa Wąsosz ma już to 
przekształcenie bo ja to robiłem fizycznie. 
 
Pan Paweł Walkowiak – kier. Referatu Rolnictwa i Gospodarki Gruntami 
wyjaśnił, tą kwestię. 
 
 Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie . 
                                Wykaz głosowania Nr 9 stanowi zał .nr  19 do protokołu. 
 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła  jednomyślnie  14 głosami „za” , 0 „przeciw” 0 
„wstrzymujących się”  uchwałę  Nr V/27/19 w sprawie określenia warunków 
udzielenia bonifikaty od zapłaty za przekształcenie prawa użytkowania 
wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo własności 
tych gruntów. 
                                               Uchwała Nr V/27/19 stanowi zał. nr 20 do protokołu. 
 
Ad.11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia wyborów 
sołtysów i rad sołeckich. 
 
Pan Przewodniczący Rady poinformował, że w tym roku dobiega końca kadencja 
sołtysów i rad sołeckich. W związku z tym zgodnie ze statutami sołectw 
przygotowano projekt uchwały, który zarządza te wybory oraz określa dzień 
wyborów, miejsce i przewodniczących zebrań wyborczych w poszczególnych 
sołectwach gminy Wąsosz. Następnie przedstawił harmonogram zebrań wyborczych 
w poszczególnych wsiach. 
 
Radni nie wnieśli uwag. 
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 Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie . 
                                Wykaz głosowania Nr 10 stanowi zał. nr  21 do protokołu. 
 
Głosowało 14 radnych. 
Rada Miejska Wąsosza podjęła  jednomyślnie  14 głosami „za” , 0 „przeciw” 0 
„wstrzymujących się”  uchwałę  Nr V/28/19 w sprawie zarządzenia wyborów 
sołtysów i rad sołeckich 
                                            Uchwała Nr V/28/19 stanowi zał. nr 22 do protokołu 
Przerwa  10 min. w obradach  od 12.33   

Ad 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy 
Wąsosz na 2019r. 

Propozycję zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2019r. omówił  pan Burmistrz . 
Poinformował ,że zmienia się plan dochodów jak w zał. nr 1 , plan wydatków jak w 
zał.  nr 2 oraz zmiany w  zadaniach inwestycyjnych jak w zał. nr 3 . Zmiany dotyczą  
zwiększenia planu dochodów w turystyce, a mianowicie o kwotę 17.000 zł na plac 
zabaw w Czeladzi Wielkiej , składka w Dolnośląskiej Krainie Rowerowej – 6.000 zł , 
w dziale  oświata – 3.664 zł na sporządzenie dokumentacji dotyczącej adaptacji 
pomieszczeń strychu w PSP Czarnoborsko na pomieszczenia pomocnicze, na 
wniosek Dyrektora Klubu Dziecięcego zabezpiecza się kwotę na wynagrodzenia w 
wysokości 10,303zł , i gospodarka komunalna  60.000 zł na oczyszczanie miasta jak 
też 30.000 zł na utrzymanie zieleni w mieście. Zmienia się tym samym załącznik 
dotyczący zadań inwestycyjnych. 

Pani Renata Czaja – przew. Komisji Budżetowej zapytała o różnicę wynikającą 
pomiędzy planem dochodów gdzie jest  w turystyce kwota  22.000 zł a w planach 
wydatków jest 23.000 zł . 

Pan M. Koziński – sekretarz wyjaśnił ,że ta różnica wynika ze zmian wewnętrznych 
budżetu . 

Pani Renata Czaja – przew. Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego 
poinformowała ,że opinia Komisji jest pozytywna do przedłożonego projektu uchwały. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie . 
                                Wykaz głosowania Nr 11 stanowi zał. nr  23 do protokołu. 
 
Głosowało 14 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła  jednomyślnie  14 głosami „za” , 0 „przeciw” 0 
„wstrzymujących się”  uchwałę  Nr V/28/19 w sprawie zmiany budżetu gminy 
Wąsosz na 2019r. 

                                         Uchwała Nr V/29/19 stanowi zał. nr 24 

Ad 13.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy 
Komisji Stałych na 2019r. 
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Przewodniczący zwrócił się do przewodniczących Komisji Stałych o przedstawienie 
planów pracy Komisji na 2019r. 

Pani Jolanta Maślejak – przedstawiła plan pracy Komisji Rewizyjnej  
                                                                         
Pani Ewa Dąbek – przedstawiła plan pracy Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia , 
Sportu i Opieki Społecznej. 
 
Pani Renata Czaja – przedstawiła plan pracy Komisji Budżetu , Inwestycji i Mienia 
Komunalnego . 
                                                                          
Pan Robert Szyjka – przedstawił plan pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska. 
                                                                          
Nikt z radnych nie zgłosił zmian. 
 
Dyskusja : 
 
Radny Lasak Zbigniew – mówiłem, aby dyskutować na temat składowiska odpadów 
komunalnych w Rudnej Wielkiej należy dokładnie zapoznać się z instrukcja 
dotycząca zasad gospodarki śmieciowej na składowisku w Rudnej Wielkiej. 
 
P.A.Mazur – sołtys wsi Chocieborowice – czy to będą sprawdzane nowopowstałe 
świetlice ? 
 
Radna J. Maślejak – odpowiedziała ,że wszystkie świetlice. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie . 
                                Wykaz głosowania Nr 12 stanowi zał.nr  25 do protokołu. 
 
Głosowało 14 radnych. 

Rada Miejska Wąsosza podjęła  jednomyślnie  14 głosami za w sprawie 
uchwalenia planów pracy Komisji Stałych na 2019r. 

                                                              Uchwała Nr V/30/19 stanowi zał. Nr 26 
 
 
 Ad.14 Informacje i komunikaty Przewodniczącego. 
 
Przewodniczący obrad  poprosił radnych po zakończeniu sesji o przejście do biura 

rady  w celu omówienia wyborów sołtysów. 

Następnie poinformował, że  Wojewoda Dolnośląski  zwrócił się o zgłoszenie 2 

kandydatów do Konkursu „sołtys Roku 2018” w terminie do 20 lutego 2019r . 

 

 

Ad. 15.Wolne głosy i wnioski. 
 
Pan Andrzej Mazur-sołtys wsi Chocieborowice – Na poprzedniej sesji pan Jacek 
Chorostkowski  opuścił sesję przed czasem, a ja uważam, że taką regulację 
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należałoby wprowadzić by być do końca. Chciałbym nawiązać do tego, co pan radny 
mówił  ostatnio bo  można odnieść wrażenie ,że przez ostatnią dekadę  my żyjemy w 
innej rzeczywistości niż  pan żeby w XXI wieku w Wąsoszu nie było  nawet szaletu 
miejskiego . Uważam że pan się do tego przyczynił, a pan teraz robi przytyki nie 
wiadomo komu, że tego nie ma, a pan był przecież Przewodniczącym tej Rady. 
Mówił pan o równym traktowaniu i żeby myśleć o rolnikach bo muszą płacić tak 
wysokie podatki. Ja nie byłem rolnikiem, a podatki  muszę płacić od początku do 
końca. Ja się czuje w tym momencie, że nie byłem równo traktowany do tej pory i to 
jest pańska zasługa . Trudno się słucha tego z pańskich ust. Miał pan władzę  i nic 
pan nie zrobił. Ma pan zasługę bo zmienił pan statut gminy Wąsosz bo było to 
pańskie marzenie, które pan zrealizował. Tu rodzi się pytanie kolejne kto był autorem 
tego projektu? Ja sam osobiście składałem projekt statutu do biura Rady, który był 
sprawdzany przez panią lub pana mecenasa. Nie mam potwierdzenia, że taki projekt 
złożyłem, ale mam świadka, że go składałem. Czyj projekt został poprawiony i 
przedłożony do uchwalenia . Czy może pan mi odpowiedzieć?. 
Kolejna kwestia chociaż radny Lasak  mnie wyprzedził mówiąc o konieczności 
zapoznania się z instrukcją prowadzenia składowiska odpadów komunalnych i innych 
niż niebezpieczne i obojętne w zakładzie utylizacji , recyklingu, przerobu i 
unieszkodliwiania odpadów komunalnych i przemysłowych w Rudnej Wielkiej. 
Uważam, że skoro państwo radni nie zapoznali się z tym dokumentem to jaki sens 
miała wizyta radnych na składowisku w Rudnej Wielkiej .Wydaje mi się, że ta wizyta 
była bezcelowa. Ponadto martwi mnie  podejście pana Przewodniczącego Rady, 
który wykluczył radnego z tej wizyty, a przecież ten radny został wybrany w 
demokratycznych wyborach  . Pan nie powinien wykluczać nikogo i takie coś nie 
powinno mieć miejsca . Należało w tej sprawie się zastanowić i to przemyśleć,  może 
wypracować jakiś kompromis bo przecież wyrok w stosunku do pana  Lasaka jeszcze 
nie zapadł  wiec nie można mówić ,że naruszył dobra osobiste właściciela Chemeko. 
Czy w biurze rady jest taka instrukcja czy nie  ? Jeżeli nie ma to przekażę tą 
instrukcję dla Przewodniczącego Rady. 
Kolejna rzecz to chciałbym zapytać czy radni podczas tej wizyty widzieli wjeżdżające 
samochody na składowisko? 
 
Pan Przewodniczący Rady – owszem będąc tam widzieliśmy . 
 
Pan Andrzej Mazur-sołtys wsi Chocieborowice – czy widzieliście jak wyjeżdżały te 
samochody ze składowiska i czy przejeżdżały po matach dezynfekujących? . 
 
Pan Przewodniczący Rady – byliśmy oprowadzani przez kierownika zakładu i 
przeszliśmy cały szlak i skoro byliśmy w jednej części to nie mogliśmy być z drugiej 
strony przy wyjeżdżaniu ze składowiska ?  
 
Pan Jacek Chorostkowski – konwersacja z panem sołtysem jest przyjemnością, a 
odbywa się to na sesjach. Pan sołtys powinien wiedzieć ,że jeżeli ma pan  
jakiekolwiek zarzuty pod moją działalnością lub moją osobą  to niech pan je złoży na 
piśmie do biura rady, a ja jemu odpowiem w trybie administracyjnym. Jest to stały 
element w tych sytuacjach. 
 
Radna Dąbek Ewa – mam pytanie w sprawie lustra przy wyjeździe od strony 
Ośrodka Szkolno -Wychowawczego  do rynku w Wąsoszu .Kiedy zostanie założone 
bo wyjazd jest niewidoczny  i mieszkańcy o to pytają.  
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Pan Burmistrz wyjaśnił ,że lustra zostały zamówione lecz firma, która realizuje 
usługę  była w trakcie rozstrzygania przetargu na wybór wykonawcy i dlatego to się 
przedłuża, ale na pewno na dniach  lustra trafią do Gminy. 
 
Pan  radny Jacek Chorostkowski – pragnę zwrócić uwagę ,że przy drogach 

powiatowych w ostatnim czasie zostały przestrzelone ,popisane znaki drogowe. 

Ponadto należy odkrzaczyć te miejsca  w odległości  20 m od znaków drogowych bo 

niektóre są niewidoczne. 

 

Ad 16. Zamknięcie sesji.  
 
Pan Wiesław Stolicki - Przewodniczący obrad stwierdził, że porządek sesji został 
wyczerpany, a więc  słowami „ Zamykam V sesję RM Wąsosza” zamknął jej obrady. 
Podziękował  zebranym za udział w sesji. 
 
 
Protokołowała K. Szejnkienig 


